

Honorar der Mitglieder des Schlichtungsteams; Aufwandsentschädigung der Schlichtungsstelle (Stand: 21.11.2024)

1. Die aktuellen Stundensätze für die Mitglieder des Schlichtungsteams betragen netto EUR 250,00 bis netto EUR 1.000,00.

Hinzu kommen nachgewiesene Kosten für Telefon, Porto, Fahrtkosten und Schreibauslagen in Einklang mit dem Rechtsanwaltsvergütungsgesetz (RVG), an deren Stelle eine Auslagenpauschale in Höhe eines Stundensatzes abgerechnet werden kann, sowie die gesetzliche Umsatzsteuer.

2. Die Aufwandsentschädigung der Schlichtungsstelle für die Bearbeitung eines Schlichtungsfalles beträgt EUR 2.500,00 netto. Die Schlichtungsstelle kann die Aufwandsentschädigung angemessen reduzieren, wenn ihre Tätigkeit/ihr Aufwand deutlich unter dem üblichen Rahmen liegt.

Non-binding Convenience Translation

Fees of the members of the arbitration team; reimbursement of expenses of the Conciliation Office (as of 21 November 2024)

1. The current hourly rates for the members of the conciliation team are EUR 250.00 net to EUR 1,000.00 net.

In addition, there are proven costs for telephone, postage, travel expenses and writing expenses in accordance with the German Lawyers' Fees Act (RVG), instead of which a flat-rate expense allowance in the amount of an hourly rate can be charged, as well as the statutory value added tax.

2. The Conciliation Office's expense allowance for processing an arbitration case is EUR 2,500.00 net. The Conciliation Office may reduce the expense allowance appropriately if its activities/efforts are significantly below the usual level.